
PROTOKÓŁ NR 4712/2005 

z posiedzenia Komisji Turystyki i Sportu Rady Miasta 
Gdańska, które odbyło się dniu 28 września 2005 r. o 
godz.  14:00  w  sali  Parku  Kulturowego  Fortyfikacji 
Miejskich  „Twierdza  Gdańsk”  przy  ul.  3  Maja  9a  w 
Gdańsku 

Obecni: wg załączonych list obecności. 

Na  stan  7  członków  komisji,  w  posiedzeniu 
uczestniczyło  6,  czyli  było  quorum  do  podejmowania 
prawomocnych decyzji. 

Posiedzeniu  przewodniczył  radny  Marek  Bumblis   
przewodniczący Komisji Turystyki i Sportu Rady Miasta 
Gdańska,  który  po  powitaniu  zaproszonych  gości  i 
radnych  zaproponował porządek posiedzenia: 

1.Stan  transformacji  obiektów  i  działalności  Parku 
Kulturowego  Fortyfikacji  Miejskich  "Twierdza 
Gdańsk" 

2.Nowa edycja WPI w zakresie działalności komisji. 

3.Informacja nt. realizacji skateparków. 

4.Propozycja budowy skateparku dla BMX. 

5.Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 
w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  uchwalenia 
budżetu miasta Gdańska na rok 2005 – druk nr 1611. 

6.Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 

Wiceprzewodniczący  Mirosław  Zdanowicz  wniósł  nowy 
punkt:  Wizytacja  obiektu  przed  Drużynowymi 
Mistrzostwami Europy w Motocrossie. 
Przewodniczący  Bumblis  zaproponował  wniesienie  pod 
obrady autopoprawki do druku 1611. 

Porządek przyjęto jednogłośnie – 5 głosami za.
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PUNKT – 1 

Stan  transformacji  obiektów  i  działalności  Parku 

Kulturowego Fortyfikacji Miejskich "Twierdza Gdańsk" 

Przewodniczący Marek Bumblis 

Dziękujemy  pani  dyrektor  za  zaproszenie  i  za 

przyjęcie komisji. 

Pani  Grażyna  Pilarczyk  –  dyrektor  Parku  Kulturowego 

Fortyfikacji Miejskich „Twierdza Gdańsk” 

Od  razu  uprzedzę  pytania  państwa  radnych,  bo  już 

takie  głosy  tutaj  słyszałam  od  pana  radnego  że 

pomieszczenie  jest  małe.  Tak,  jest  małe  ale  nowe, 

biuro nowe i lepiej niż było. 

Witam  serdecznie  i  mam  przyjemność  gościć  po  raz 

pierwszy komisję Rady Miasta. 

Pierwotnie  zakładałam  krótki,  15  min.  spacer  aby 

pokazać nasze ostatnie remonty. Ale może pod koniec, 

jak zostanie czas to zaproszę państwa na zewnątrz. 

Przewodniczący Marek Bumblis 

Jeżeli jest to 15 min to  zdążymy. 

Pani  Grażyna  Pilarczyk  –  dyrektor  Parku  Kulturowego 

Fortyfikacji Miejskich „Twierdza Gdańsk” 

Zacznę  od  zaproszenia  państwa  na  jutro  na  otwarcie 

ścieżki przyrodniczej. 

Ponieważ jestem dyrektorem od lipca 2004 r. Przez ten 

rok trochę się rzeczy zdarzyło, w sensie materialnym
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na  Grodzisku,  przeprowadzono  szereg  remontów, 

drobnych  renowacji.  A  przede    wszystkim  pracujemy 

cały czas nad przygotowaniem Hevelianum. 

Chciałam  państwu  króciutko  powiedzieć,  co  się  w 

sprawie Hewelianum dzieje, na jakim  jesteśmy etapie 

prac  inwestycyjnych  i  co  będzie  się  działo. 

Oczywiście w wielkim skrócie. 

Pozwolę  sobie  pokazać  zdjęcia  tych  obiektów,  które 

ostatnio wyremontowaliśmy. 

Teraz  o  samym  programie,  bo  warto  podkreślić  że 

program został przez nas zakwalifikowany jako program 

rewitalizacyjny  –  stąd  opracowaliśmy  w  zeszłym  roku 

dokument  zakwalifikowany  przez  nas  jako  „Program 

rewitalizacji całego kwartału” rozumianego jako część 

programu.  Nie  będę  się  zatrzymywała  przy  tych 

programach. Chcę powiedzieć tylko, iż Hewelianum jest 

jednym  z  wieku  rzeczy  które  zostały  zidentyfikowane 

jako  konieczne  do  zrobienia.  Aczkolwiek,  perspektywa 

realizacji  prac  rewitalizacyjnych  jest  bardzo 

odległa.  Na  razie,  poza  programem  rewitalizacyjnym  i 

wdrożeniem  do  realizacji  Hewelianum  –  w  pozostałych 

tematach  kończą  się  takie  działania  cząstkowe.  Ale 

warto  wiedzieć,  że  takie  opracowanie  zostało 

zrobione. 

Zadania  pierwszego  projektu  programu  Hewelianum, 

czyli  tego  to  popularnie  się  nazywa  Hewelianum    a 

więc tego projektu który dostał dofinansowanie z UE:
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  restauracja  adaptacja  24  obiektów  zabytkowych  – 

warto dopowiedzieć, ze wśród nich mamy 4 duże obiekty 

zabytkowe  które  zaraz  zobaczymy  i  kilkanaście 

mniejszych  więc  one  są  o  różnej  randze,  różnej 

wartości.  Wszystkie  mają  być  zaprojektowane  jako 

miejsce pokazywania wystaw chociaż nie tylko. 

Projekt  przewiduje  także  budowę  małego  obserwatorium 

i zaplecze dla obsługi całego Centrum Hewelianum. 

Przypomnę, że Grodzisko dzisiaj to około 20 h terenu 

– a właściwie mówimy na razie o 1/3 tego obszaru. 

Co powstanie w wyniku realizacji projektu – ośrodek o 

którym  wszyscy  w  mieście  dużo  mówią:  Ośrodek 

Hewelianum  i  oprócz  tego  sale  wykładowe,  sale 

szkoleniowe  dla  bezrobotnych,  chcemy  kształcić  w 

zanikających zawodach. 

Przewodniczący Marek Bumblis 

Czy są pytania jakieś do pani dyrektor? 

Harmonogram  realizacyjny  dość  czytelny,  finansowy 

również. 

Radna Agnieszka Pomaska – członek komisji 

Ja  tylko  chciałam  się  spytać,  czy  państwo 

współpracują z ośrodkami w Europie?
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Pani  Grażyna  Pilarczyk  –  dyrektor  Parku  Kulturowego 

Fortyfikacji Miejskich „Twierdza Gdańsk” 

Jest  takie    Stowarzyszenie  Ecsite,  które  zrzesza 

ponad  300  ośrodków  Europy.  Byliśmy  już  na  pierwszej 

konferencji.  To  jest  pole  nieograniczone,  trzeba 

jeździć,  trzeba  oglądać.  Ja  widziałam  jeden  taki 

ośrodek. Jak bym zobaczyła więcej   porozmawiałabym 

z  zarządami,  jak  wygląda  potem  problem  prowadzenia 

takiego ośrodka bo to jest problem ogromny i projekt 

się do tego nie odnosi. 

Nie  ukrywam,  że  też  zaczynają  się  prace  studialne 

takie  z  firmą  konsultingową.  Pracujemy  nad  formuła, 

jak  zorganizować,  czy  jako  ośrodek  całkowicie 

publiczny,  czy  jako  partnerstwo,  czy  jako  fundacja, 

czy  na  majątku  miasta  można  stworzyć  jakiś  podmiot 

który  kierowałby  się  jednak  bardziej  komercyjnymi 

zasadami gry. Pytań jest bardzo wiele i też na pewno 

będą państwo zapraszani na te spotkania. 

Tych  doświadczeń  jest  mało,  natomiast  ośrodki  są, 

można jeździć, można oglądać. 

Uchwała  o  Stowarzyszeniu  Ecsite  wejdzie  pod  obrady 

Rady  drugi  raz.  Okazało  się,  że  Rada  musi  od  razu 

przystąpić.  Jeszcze  raz  musimy  przejść  całą 

procedurę. 

Przewodniczący Marek Bumblis 

Dziękujemy  pani  dyrektor.  Później  jeszcze  zrobimy 

sobie wizję lokalną, przejdziemy się po terenie.
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PUNKT – 2 

Nowa edycja WPI w zakresie działalności komisji. 

Przewodniczący Marek Bumblis 

Proponuje  aby  omówić  Wieloletni  Plan  Inwestycyjny  w 

zakresie  działania  komisji.  Dzisiaj  proponuje  tylko 

zapoczątkować rozmowę nt. zamierzeń w zakresie sportu 

i turystyki – programy Sportowy Gdańsk i Gdańsk morze 

turystycznych atrakcji. Bardzo proszę o komentarz. 

Pan  Krzysztof  Mincewicz  –  dyrektor  Wydziału  Edukacji 

i Sporu UM w Gdańsku 

Program  modernizacji  obiektu  sportowego  przy 

Traugutta  –  dotyczy  to  m.in.  modernizacji  płyty 

głównej,  budowy  boiska  że  sztuczną  nawierzchnią, 

wykonanie systemu monitoringu i nagrywania dźwięku na 

trybunach  stadionu  piłkarskiego,  budowa  dwóch 

trawiastych  boisk  treningowych,  zakup  zegara 

stadionowego. Co jeszcze…remont szatni młodzieżowych, 

remont  hali  sportowej  oraz  zakup  i  montaż    7  tyś 

siedzisk, no i wymiana ogrodzenia. 

Jest  też  ujęty  program  modernizacji  obiektu 

sportowego przy ul. Zawodników. Chodzi mi tutaj o GKS 

Wybrzeże oczywiście. 

Mamy  w  planach  również  modernizację  Hali  Oliwia  – 

tutaj  przede  wszystkim  modernizację  oświetlenia  hali 

i samego budynku maszynowni.



7 

Do  Sportowego  Gdańska  weszły  również  projekty 

inwestycyjne  i  modernizacyjne  oraz  program  edukacji 

morskiej. 

Wspominany  program  Gdańsk  Morze  Turystycznych 

Atrakcji  to  przede  wszystkim  program  aktywizacji 

turystycznej  dróg  wodnych  Gdańska,  program 

modernizacji  i  rozbudowy  kąpielisk  morskich  oraz 

system informacji turystycznej. 
1.  Modernizacja i rozbudowa obiektu przy ul. Traugutta 

L.p 
. 

Nazwa zadania  Wartość 
zadania 

Etap realizacji  Nr. wniosku 

1  Modernizacja płyty głównej 
boiska piłkarskiego 

1.600.000  Do przygotowania 
zabezpieczono 
środki w wys. 
600 tys. w roku 
2005. Inwestycja 
przekazana z 
MOSiR do 
realizacji przez 
DRMG. 

2  Budowa boiska piłkarskiego ze 
sztuczną murawą i 
oświetleniem 

1.500.000  Do przygotowania 

3  Zakup sprzętu sportowego do 
wyposażenia obiektu 

50.000  Do przygotowania 

4  Wykonanie systemu 
monitoringu i nagrywania 
dźwięku na trybunach 

1.000.000  Do przygotowania  133 

5  Budowa boiska treningowego 
trawiastego 

2.000.000  Do przygotowania 

6  Remont hali  1.000.000  Do przygotowania 
7  Zakup i wymiana zegara 

stadionowego 
500.000  Do przygotowania 

8  Remont szatni pod trybunami 
dla młodzieży 

500.000  Do przygotowania 

9  Zakup i montaż 7.000 siedzisk 
na trybunach stadionu 
piłkarskiego 

800.000  Do przygotowania 

10  Wymiana ogrodzenia 
zewnętrznego 

850.000  Do przygotowania 

11  Wykonanie oświetlenia boiska 
głównego 

3.000.000  Do przygotowania 

12  Zakup pługu wirnika 
samojezdnego 

25.000  Do przygotowania  121 

13  Zakup agregatu 
prądotwórczego 

8.000  Do przygotowania  122 

SUMA  12.833.000
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2.  Program modernizacji i rozbudowy przystani żeglarskiej i nabrzeży w obrębie 
Motławy 

L.p.  Nazwa zadania  Wartość 
zadania 

Etap realizacji  Nr. Wniosku 

1  Budowa zaplecza sanitarno 
socjalnego dla potrzeb Mariny 

700.000  Do przygotowania  124 

2  Stworzenie infrastruktury 
nabrzeża XVIII (woda prąd, 
droga) 

1.000.000  Do przygotowania 

3  Modernizacja nabrzeży 
wysokich w obrębie ul. 
Rybackie pobrzeże 

2.000.000  Do przygotowania 

4  Wymiana podkładu 
drewnianego części pomostów 
pływających przystani 
jachtowej Marina Gdańsk 

150.000  Do przygotowania  127 

5  Zakup łodzi motorowej typu 
RIB wraz z przyczepą 
podłodziową 

75.000  Do przygotowania  125 

6  Remont pomostów i zaplecza 
przystani przy ul. Kamienna 
Grobla 2 

800.000  Do przygotowania 

7  Wymiana uszkodzonych belek 
odbojowych ul. Rybackie 
Pobrzeże, ul. Wartka 

180.000  Do przygotowania 

SUMA  4.905.000 

3.  Zakupy inwestycyjne na potrzeby MOSiR 

L.p.  Nazwa zadania  Wartość 
zadania 

Etap realizacji  Nr. Wniosku 

1  Zakup przyczep do ciągników 
rolniczych 

50.000  Do przygotowania  112 

2  Zakup samochodów towarowo 
dostawczych 

180.000  Do przygotowania  108 

3  Zakup łodzi do patrolowania 
kąpieliska 

85.000  Do przygotowania 

4  Zakup kosiarki samojezdnej 
typu „Stiga” 

20.000  Do przygotowania  113 

5  Zakup zamiatarki  30.000  Do przygotowania  123 
6  Zakup ciągnika rolniczego  80.000  Do przygotowania  111 
SUMA  445.000 

4.  Program modernizacji i rozbudowy Miejskiej Hali Sportowej ul. Kołobrzeska 61 

L.p.  Nazwa zadania  Wartość 
zadania 

Etap realizacji  Nr. Wniosku 

1  Budowa parkingu  350.000  Do przygotowania 
2  Budowa wejścia do hali  250.000  Do przygotowania  134 
3  Wymiana podłogi na hali  180.000  Do przygotowania  107 
SUMA  780,000
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5.  Program modernizacji i rozbudowy obiektu na ul. Zielonogórskiej 

L.p.  Nazwa zadania  Wartość 
zadania 

Etap realizacji  Nr. Wniosku 

1  Budowa budynku MOSiR  5.500.000  Do przygotowania  119 
2  Budowa boiska ze sztucznej 

trawy 
1.500.000  Do przygotowania  120 

3  Wykonanie ogrodzenia terenu  400.000  Do przygotowania  106 
SUMA  7.400.000 

6.  Program modernizacji i rozbudowy obiektu GKS Wybrzeże ul. Zawodników 1 

L.p.  Nazwa zadania  Wartość 
zadania 

Etap realizacji  Nr. Wniosku 

1  Remont obiektów  3.000.000  Do przygotowania 
SUMA  3.000.000 

7.  Program modernizacji i rozbudowy kąpielisk strzeżonych: 

L.p.  Nazwa zadania  Wartość 
zadania 

Etap realizacji  Nr. Wniosku 

1  Budowa hangaru na sprzęt 
na plaży GdBrzeźno 

450.000  Do przygotowania 

2  Budowa stałego zaplecza dla 
ratowników i służb 
medycznych  na kąpielisku 
Gd Sobieszewo 

250.000  Do przygotowania  118 

SUMA  700.000 

8.  Program modernizacji i rozbudowy innych obiektów MOSiR 

L.p.  Nazwa zadania  Wartość 
zadania 

Etap realizacji  Nr. Wniosku 

1  Zakup sztucznego lodowiska  1.200.000  Do przygotowania  43 
SUMA  1.200.000 

9.  Program modernizacji i rozbudowy obiektu przy ul. Dąbrowszczaków 13 

L.p.  Nazwa zadania  Wartość 
zadania 

Etap realizacji  Nr. Wniosku 

1  Budowa ścianki do 
wspinaczki 

100.000  Do przygotowania  130 

2  Ułożenie sztucznej 
nawierzchni na placu gier 
zespołowych 

800.000  Do przygotowania  129 

SUMA  900.000
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Wiceprzewodniczący Mirosław Zdanowicz 

Ja  na  piśmie  złożyłem  wniosek  do  WPi  o  Centrum 

Sportów Motorowych. Bardzo proszę o sprawdzenie. 

Przewodniczący Marek Bumblis 

Prosimy  o  sprawdzenie,  może  nastąpiła  jakaś 

literówka. 

Zapoznajemy  się  dziś  pierwszy  raz  z  WPI.  Prosiłbym 

państwa    o  przyjrzenie  się  w  domu  bliżej  i 

przygotowanie  wniosków,  zgłoszenie  ich  w  przedmiocie 

działania naszej komisji. 

Dziękuje. 

PUNKT – 3 

Informacja nt. realizacji skateparków. 

Pan Leszek Paszkowski – dyrektor MOSiR w Gdańsku 

Chciałbym  przedstawić  działania  MOSiR,  jakie  zostały 

podjęte  w  wyniku  realizacji  inwestycji  Pt.  Budowa  3 

skateparków”.  Materiały  przetargowe  zostały  pobrane 

przez  4  firmy.  Mamy  1  firmę,  która  wyraziła 

zainteresowanie. 

Odbyliśmy  spotkania  w  terenie,  a  potem  również  z 

przedstawicielami  stowarzyszeń  skatebordingu,  osoby 

które są kompetentne i wiedzące o co chodzi. 

W  wyniku  tej  współpracy  wspólnie  wypracowaliśmy 

szczegóły,  co  do  zamówienia  publicznego.  W  wyniku
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postępowania  pierwszego,  materiały  przetargowe 

zostały  pobrane  przez  4  firmy,  z  różnych  miast 

Polski.  Jednak  nie  udało  się  wyłonić  żadnego  z 

wykonawców.  W  wyniku  drugie  postępowania 

przetargowego,  ogłoszonego  jeszcze  w  sierpniu,  nie 

udało  się  wyłonić  żadnego  z  wykonawców.  Obecnie 

jesteśmy  w  trakcie  procedur  zamówień  publicznych, 

realizujemy  negocjacje.  Na  razie  mamy  jedna  firmę, 

jak już wspominałem. Mamy nadzieję, że uda nam się w 

tym roku dopiąć tę inwestycję do końca. 

Przewodniczący Marek Bumblis 

Jak będzie przebiegało  najbliższe postępowanie? 

Pan Leszek Paszkowski – dyrektor MOSiR w Gdańsku 

To  są  właśnie  negocjacje  z  ogłoszenia,  do  4  czekamy 

na  zgłoszenie  się  firm  które  będą  się  do  nas 

zgłaszały. Na razie jest 1 firma. 

Pani Olga Romanowska – MOSiR w Gdańsku 

Jedna firma z Łomianek. 

Pan  Leszek  Paszkowski  –  dyrektor  Miejskiego  Ośrodka 

Sportu i Rekreacji w Gdańsku 

Jeżeli  jedna  firma  spełni  wszystkie  warunki  to  może 

być rozstrzygnięty przetarg? 

Pani Olga Romanowska – MOSiR w Gdańsku 

Może być.
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Pan Leszek Paszkowski – dyrektor MOSiR w Gdańsku 

Chcemy  konkretne  urządzenia,  które  mają  służyć 

konkretnej grupie, mają być dobre, ale i odpowiednio 

skonstruowane.  Często  firmy  robią  takie  ale  nie 

spełnia  to  wszystkich  oczekiwań.  Jeżeli  mamy  robić 

coś,  co  zadowoli  to  lepiej  poczekać  a  zrobić  coś 

dobrego. 

Ja  jeszcze  dołożyłem  z  budżetu  MOSiR  10  tyś  zł  i  w 

tych negocjacjach nie mówiliśmy o 90 tyś a o 100 tyś 

zł. Uważam, że to jest ważna sprawa. Nie chcemy, żeby 

to było byle co. 

Przewodniczący Marek Bumblis 

Rozstrzygnięcie do 4 października? 

Pan Leszek Paszkowski – dyrektor MOSiR w Gdańsku 

Nie,  nie,  zgłaszają  się  do  4  października,  do 

rozstrzygnięcia  mamy  czas  do  15  października,  a 

wykonawstwo do 15 listopada. 

To  są  elementy  gotowe  do  montażu,  tak  że  tonie  jest 

inwestycja w postaci wylewania, zalewania. 

Przewodniczący Marek Bumblis 

Mnie  się  wydaje,  że  jest  to  możliwe.  Bardzo  proszę, 

starajcie  się  to  zrobić  dobrze  i  w  terminie,  żeby 

były  dopełnione  warunki  technologiczne  to  jest 

najważniejsze, by nic nie było zmarnowane.
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PUNKT – 4 

Propozycja budowy skateparku dla BMX. 

Przewodniczący Marek Bumblis 

Witam  pana  Aleksandra  Kołodzieja,  który  reprezentuje 

lobby  osób  wykonujących  różne  ciekawe  rzeczy  na 

rowerach bmx. Miałem przyjemność spotkać się z panem 

na  spotkaniu  u  prezydenta  Adamowicza,  przy  okazji 

skate’owego  lobby.  Wówczas  wyszedł  problem  hopków. 

Sprawę podchwycił prezydent i włączył pana Aleksandra 

Kołodzieja  do  projektu  GPECu,  na  terenie  Parku 

Reagana.  Obok  skate  parku  otwartego  powstanie  też 

swoisty park dla rowerów. 

Pan Aleksander Kołodziej – lobby BMX 

Przedstawił informacje nt. budowanych hopków dla bmx 

ów – inicjatywie mieszkańców dzielnicy. 

W  obawie  o  bezpieczeństwo  i  zdrowie  tych  naszych 

dzieci,  mimo  że  niektórzy  to  już  absolwenci  szkół 

średnich  i  wyższych,  starałem  się  coś  dla  tych 

chłopaków  zrobić.  Z  tym  sportem  zetknąłem  się  dość 

wcześnie,  bo  w  1988  r.  w  Stanach  Zjednoczonych 

natknąłem  się  na  dość  silnie  działającą  grupę.  Tam 

jest  to  dość  mocno  rozpropagowane  przez  media,  są 

mistrzostwa  itd.  Postanowiliśmy  działać  u  nas, 

wybudować  pierwszą  hopkę.  Zaczęło  się  od  terenu  na 

placu  zabaw  przy  Polankach,  vis  a  vis  numeru  34,  na 

terenie  zdewastowanego  ogródka  jordanowskiego.
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Przerzuciliśmy  dziesiątki  ton  ziemi,  uformowaliśmy  w 

zasadzie  profesjonalnie,  pod  względem  trudności, 

tory.  Później  zamówiliśmy  koparkę,  wyrównaliśmy 

teren.  Później  kolejne  tony  ziemi  dostarczył  nam 

developer  „Górski”  i  tak  powstał  mały  bikepark  dla 

BMX.  Najpierw stworzyliśmy taki mały tor, takie małe 

kupki  ziemi,  które  się  z  czasem  podwyższały  i 

rozszerzały  tworząc  typowe  hopki.  Podstawą  wstępu  na 

ten plac jest zawsze kask. Plac ten stał się terenem 

treningu  i  naprawdę  niezłej  ekstremalnej  zabawy  dla 

szerokiej  rzeszy  chłopaków.  Mówiąc,  że  szerokiej 

rzeszy,  myślę  nie  tylko  o  młodzieży  ale  również  o 

absolwentach  wyższych  uczelni,  licealistach, 

gimnazjalistach.  To  naprawdę  niesamowicie  wygląda, 

jak  przechodnie  zatrzymują  się  widząc  na  5  m 

wysokości bikera. 

Prosimy  o  kilka  wywrotek  ziemi,  koparkę  na  kilka 

godzin  i  siatkę  do  ogrodzenia  terenu.  Nakłady  na 

budowę  hopek  nie  są  duże,  bo  ziemi  i  gliny  nie 

brakuje.  Potrzebny  jest  tylko  plac  i  koparka. 

Dzieciaki  są  chętne.  Można  o  tym  powiedzieć,  że  to 

jest  sport  gruboskórny  –  bo  taki  jest,  nie  ma  co 

ukrywać. 

Wiceprzewodniczący Mirosław Zdanowicz 

Żużel też taki jest.
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Pan Aleksander Kołodziej – lobby BMX 

Nie jest to koszykówka, siatkówka, ani narty Małysza 

– to jest po prostu pełne extremum, pełna adrenalina. 

Nie  mamy  na  to  wpływu.  Moja  zona  jest  psychologiem, 

rozmawiałem  z  nią,  to  jest  młodzież  i  ona  musi  się 

wyszaleć.  Wydaje  mi  się,  że  lepiej  będzie  jak  się 

wyszaleje  pod  jakąś  kontrolą,  na  takim  torze  –  niż 

miałaby  stać  w  klatkach  i  palić  papierosy,  pić 

alkohol  to  jest  ten  szczytny  cel,  jakiemu  ja  zawsze 

będę  służył.  Może  przy  pomocy  państwa,  pana 

prezydenta    pojawi  się  jakiś  teren,  który  będziemy 

mogli  zagospodarować.  Pieniądze  są  praktycznie  małe, 

jak już mówiłem. 

Przewodniczący Marek Bumblis 

Jest  pewna  ciągłość  rozwoju  naszego  miasta.  Są 

jeszcze  inne  dyscypliny  sportu.  Chcemy  zadowolić 

wszystkich.  Jest  to  pewien  pilotaż,  to  co  robimy. 

Podjęliśmy  temat,  jak  pan  widzi.  Cieszę  się,  że 

prezydent wykroił z obiektu w Parku Reagana część dla 

was.  Wydaje  mi  się,  że  jak  pan  będzie  to  nadzorował 

plus  pomysł  wiceprzewodniczącego  Zdanowicza,  nawet 

jako promocja dla was. Na takie imprezy motocrossowe 

przychodzi po kilka tysięcy widzów. Wydaje mi się, że 

promocja bmx na tych samych obiektach być może. 

Pan Aleksander Kołodziej – lobby BMX 

Mówimy o torze?
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Przewodniczący Marek Bumblis 

Sąsiedztwo,  sąsiedztwo,  jest  możliwe  pogodzenie 

równoległe  rozgrywanie  na  zasadzie  promocji,  show 

wielkiego.  Moim  zdaniem,  jest  jakaś  szansa.  Pomysł 

pana  Zdanowicza  jest  taki,  żeby  tam  różne  sporty 

mogły  być,  takie  ekstremalne,  trzeba  znaleźć  swoje 

miejsce łącznie z formułą I – o jakiej pan Zdanowicz 

wielokrotnie wspominał. 

Wiceprzewodniczący Mirosław Zdanowicz 

Będzie. Na pewno będzie. 

Przewodniczący Marek Bumblis 

Nie chcielibyśmy się mieszać w to, co robi GPEC. Tam 

są  zamieszani  fachowcy  –  wy  się  lepiej  znacie  w 

temacie,  jest  sponsorski  grosz  który  on  wydaje, 

miasto to koordynuje. 

Natomiast,  chcielibyśmy  teraz  prosić  panią  architekt 

z Biura Rozwoju Gdańska, która by nam wyjaśniła stan 

prawny  tego  obiektu  na  Polankach,  żeby  go  jakoś 

cywilizować. 

Pani Wiesława Szermer – Biuro Rozwoju Gdańska 

Dla tego terenu obowiązuje plan uchwalony niedawno, w 

2004  roku.  Ten  fragment  to  jest  zieleń 

ogólnodostępna,  tereny  zieleni  urządzonej.  A 

definicja  tego  tej  zieleni  ogólnodostępnej  to  zieleń 

dostępna dla wszystkich typu  parki, zieleńce, ogrody 

zabytkowe,  w  których  co  najmniej  80%  powierzchni
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zagospodarowuje  się  jako  powierzchnię  biologicznie 

czynną. Tutaj uważam, że jeżeli to będą hopki z kliny 

to już nie jest powierzchnia biologicznie czynna. Ten 

teren  w  dodatku  leży  w  granicach  zespołu  dworcowo 

pałacowego,  Dworu  III,  dla  którego  konserwator 

ustalił nam ścisłe wytyczne konserwatorskie. Dla tych 

wszystkich  dworów  podstawowymi  rygorami 

konserwatorskimi  jest  ochrona  pozostałości 

historycznego  zagospodarowania  oraz  uczytelnienie 

utrzymania  rekompozycji  i  pielęgnacji  historycznego 

układu przestrzennego. A do tego historycznego układu 

należą  granice  posiadłości  a  także  ukształtowanie 

terenu, które tutaj zostało zmienione. Nie wiem, jak 

tutaj  do  tego  konserwator  by  podszedł.  Jedyną 

możliwością, żeby ten skatepark był tam legalnie to 

trzeba byłoby zrobić zmianę planu – ale zmiana planu, 

przy  obecnych  obostrzeniach  konserwatorskich  jest 

mało  realna.  Jeżeli  biuro  miałoby  do  takiej  zmiany 

przystępować to wówczas wnioskodawca musiałby uzyskać 

opinię pozytywną konserwatora zabytków. 

Przewodniczący Marek Bumblis 

Plan kiedy uchwaliliśmy? 

Pani Wiesława Szermer – Biuro Rozwoju Gdańska 

Plan był uchwalony 22 grudnia 2004 roku. 

Dodam, że Dom Poprawczy jest zabytkiem.
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Przewodniczący Marek Bumblis 

A ogródek jordanowski jest zgodnie z planem czy nie? 

Pani Wiesława Szermer – Biuro Rozwoju Gdańska 

Ogródek jordanowski – mała architektura może być. 

Komisja  zapoznała  się  z  planem  zagospodarowania 

przestrzennego  rejonu  okolic  Polanki.  Wyraziła  chęć 

pomocy  przy  tworzeniu  skateparków  dla  bmx  –  ale 

zgodnie  z  prawem  tj.  zgodnie  z  miejscowym  planem 

zagospodarowania. 

Strony zapoznają się z terenami gminnymi, zgodnymi z 

miejscowym  planem  zagospodarowania.  Pan  A.  Kołodziej 

wyraził  zainteresowanie  terenem  wskazywanym  przez 

panią architekt W. Szermer. 

Komisja  zaprosiła  pana  Aleksandra  Kołodzieja  na 

wizytację terenu przy ul. Borkowskiej. 

PUNKT – 5 

Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Gdańska  w 

sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  budżetu 

miasta  Gdańska  na  rok  2005  –  druk  nr  1611  + 

autopoprawka. 

Pani  Teresa  Blacharska  –  dyrektor  Wydziału 

Finansowego UM w Gdańsku 

Przedstawiła projekt uchwały Rady Miasta Gdańska wraz 

z autopoprawką – całość w zakresie działania komisji.
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Pan Andrzej Socik – kierownik Referatu Turystyki WPG 

UM w Gdańsku 

Udzielił  dodatkowych  informacji  do  projektu  uchwały 

Rady Miasta Gdańska. 

Pani  Grażyna  Pilarczyk  –  dyrektor  Parku  Kulturowego 

Fortyfikacji Miejskich „Twierdza Gdańsk” 

Złożyła  dodatkowe  informacje,  w  uzupełnieniu 

wypowiedzi przedmówców. 

Nie  było  głosów  w  dyskusji,  przewodniczący  poddał 

projekt pod głosowanie. 

USTALENIA KOMISJI 

Komisja Turystyki i Sportu Rady Miasta Gdańska po 

wysłuchaniu  pani  Teresy  Blacharskiej  –  dyrektor 

Wydziału  Finansowego,  pana  Andrzeja  Socika  – 

kierownika  Referatu  Turystyki  Wydziału  Polityki 

Gospodarczej  oraz  pani  Grażyny  Pilarczyk  –  dyrektor 

parku  Kulturowego  Fortyfikacji  Miejskich  „Twierdza 

Gdańsk”  –  5  głosami  za    pozytywnie  zaopiniowała 

przedstawiony  projekt  uchwały  w  zakresie  działania 

komisji. 

Treść Opinii Nr 4712/99/26/2005 stanowi załącznik do 

protokołu.
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PUNKT – 6 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 

• Odpowiedź na wniosek komisji w spr. MOSiR 

• Odpowiedź  na  wniosek  komisji  w  spr.  obiektów  na 

ul. Traugutta. 

• Zaproszenie na podsumowanie sezonu turystycznego. 

• Pismo z AWFiS – do wiadomości naszej komisji. 

• Radna  Agnieszka  Pomaska  poruszyła  problem  psich 

odchodów w Gdańsku. 

USTALENIA KOMISJI 

Komisja  Turystyki  i  Sportu  Rady  Miasta  Gdańska 

wnosi  do  Pana  Prezydenta  o  rozwiązanie  sprawy  psich 

odchodów  na  ogólnodostępnych  obiektach  rekreacyjnych 

oraz o przedstawienie efektów tego rozwiązania. 

Powyższe przyjęto pozytywnie – 6 głosami za. 

Treść  Wniosku  Nr  4712/84/16/2005  stanowi  załącznik 

do protokołu. 

• Przewodniczący  zaproponował  doposażenie 

istniejącego placu zabaw.
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USTALENIA KOMISJI 

Komisja  Turystyki  i  Sportu  Rady  Miasta  Gdańska 

wnosi  do  Pana  Prezydenta  o  przedstawienie  realizacji 

placów  zabaw,  w  tym  doposażenia  istniejącego  placu 

zabaw  przy  Parafii  pw.  Św.  Benedykty  od  Krzyża  (w 

stół do tenisa) –  zgodnie z pismem komisji z dn. 14 

czerwca 2005 r. 

Powyższe przyjęto pozytywnie – 6 głosami za. 

Treść  Wniosku  Nr  4712/85/17/2005  stanowi  załącznik 

do protokołu. 

Ponieważ nie było więcej spraw wniesionych i wolnych 
wniosków,  komisja  udała  się  na  wizytację  obiektu 
przed  Drużynowymi  Mistrzostwami  Europy  w  Motocrossie 
przy ulicy Borkowskiej w Gdańsku. 

Przewodniczący  podziękował  za  przybycie  wszystkim 

osobom referującym i zaprosił na następne posiedzenie 

komisji. 

Przewodniczący 

Komisji Turystyki i Sportu 

Rady Miasta Gdańska 

Marek Bumblis 

Protokołowała 

Arleta Żuk


